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Tisztelt Kecskédi Lakosok! 

 

Mivel lassan 40 éves munkaviszonyom és 
ebből 25 éves vezetői munkám végéhez 
közeledek, ezért úgy gondoltam, hogy a 
teljesség igénye nélkül felvázolok Önöknek 
egy körképet a Kecskédi Német Nemzetisé-
gi Általános Iskolában az utóbbi 5 évben 
történt nagyobb fejlesztésekről, beruházá-
sokról. 

Egyúttal megköszönöm minden szülőnek, 
nagyszülőnek, kecskédi lakosnak az iskola 
irányába nyújtott mindennemű támogatá-
sát, mellyel az intézmény fejlesztéséhez, a 
tanítás és a tanulók jobb tanulási feltételei-
nek a kialakításához hozzájárult.  

A tárgyi feltételek változása az utóbbi 

5 évben 

2016/2017-es tanév  

Nagy álmunk valósult meg azzal, hogy meg-
kezdődött a tornaterem teljes felújítása. 
2016 decemberében a fenntartó (KLIK) 
költségvetéséből megtörtént a tornaterem 
tetőszigetelése (1.856.994 Ft), melynek 
eredményeképpen megszűntek az örökös 
beázások. Majd 2017 májusában a tornate-
rem parkettájának teljes cseréjére is sor 
került.  10,3 millió Ft-ot a fenntartó, 2,5 
millió Ft-ot pedig Kecskéd Község Önkor-
mányzata biztosított ehhez. Még ugyaneb-
ben a tanévben a fenntartó 600.000 Ft-ot 
biztosított eszközbeszerzésre.  

Ebben a tanévben „A Kecskédi Általános 
Iskolásokért Alapítvány” megvásárolta az 
udvari kiülőt 762.000 Ft értékben, mely a 
következő támogatásokból valósulhatott 
meg: a 2016. évi jótékonysági szilveszteri 
bál bevételből: 203.000 Ft, 200.000 Ft far-
sangi bevételből; 75.000 Ft Kecskéd Közsé-
gért alapítvány támogatásából, SZJA 1 %-
ból és felajánlásokból 184.000 Ft; 100.000 

Ft képviselői  támogatásból. Ez az udvari 
kiülő a tanulók szabadidős tevékenységé-
nek eltöltésén felül lehetőséget biztosít 
arra is, hogy jó idő esetén egy-egy tanórát a 
szabadban tartsunk meg. 

 

Az intézmény működését segítő alapítványi 

támogatások felhasználása:  

A képviselők által felajánlott tiszteletdíjakat 
a könyvtári állomány fejlesztésére, fejlesztő
- és taneszközök valamint projektor vásár-
lására fordítottuk.  

2017/2018-as tanév  

A következő fejlesztések valósultak meg a 

KLIK költségvetéséből: 

15 db tanulói asztalt, 60 db széket, egy fe-
kete-fehér és egy színes nagy teljesítményű 
fénymásolót, 30 db tanulói tabletet, vala-
mint az intézmény fenntartására, szakmai- 
és karbantartási anyagok vásárlására, nyári 
felújítási munkálatokra a fenntartó össze-
sen 1.572.955 Ft-ot biztosított. 

Az iskolai alapítvány ebben a tanévben a 
képviselői tiszteletdíjakat további tabletek 
vásárlására, valamint a szabad felhasználá-
sú pénzeket a tervezett tanterem-bővítésre 
nyitott alszámlára utalta. 

 

2018/2019-as tanév  

Évek óta probléma iskolánkban, hogy kevés 
a tanterem. Amikor bontott órák vannak, 
akkor szükség lenne még további tanter-
mekre. Egy osztály bontására megoldás volt 
az is, hogy a testnevelés órára menő osztá-
lyok tanteremébe megy be egy-egy cso-
port. De egyidőben több osztálynak is lehet 
bontott órája. Ennek megoldása szinte le-
hetetlen volt. Ezért elengedhetetlen volt 
legalább egy tanterem kialakítása. 

A 2018 augusztusában a KLIK költségveté-
séből sor került egy új tanterem kialakításá-
ra oly módon, hogy a 8-as terem mellett 
lévő magyar-történelem szertár válaszfalát 
lebontották, majd az így keletkezett na-
gyobb teret egy mobilfallal választották 
szét. Szükség esetén egy nagy, vagy két 
kisebb tanteremként lehet használni az 
újonnan kialakított teret. A mobilfal építé-
se 1.389.000 Ft volt, majd sor került egy új 
ajtó beépítésére, a tanterem festésére és a 
világítás korszerűsítésére. A 8-as terem 
átalakítása összesen: 1.961.000 Ft volt. 
Ezen felül karbantartásra, felújításra, műkö-
désre a tanév során még 1.257.000 Ft-ot 
biztosított a Tatabányai Tankerületi Köz-
pont. 

A nyár folyamán 2 db interaktív panelt is 
kaptunk a Tatabányai Tankerületi Központ 
jóvoltából, melyek közül az egyik a 4-es 
számú tanterembe került elhelyezésre, a 
másik pedig a Művelődési Házba. 
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A Kecskédi Német Nemzetiségi Önkor-
mányzat is megajándékozta az iskolát egy 
mozgatható kerámia táblával, hogy a jelen-
leg a Művelődési Házban tanuló 2. osztá-
lyos tanulók se szenvedjenek semmiben 
sem hátrányt. 

2019/2020-as tanév 

Ebben a tanévben a fenntartó (Tatabányai 
Tankerületi Központ) 2.720.000 Ft-ot bizto-
sított intézményi fenntartásra, fejleszté-
sekre: irodaszerek, iskolatitkári laptop, 
napközis játékok, szakmai anyagok, sport-
szerek, fűnyíró, hűtő, mikrohullámú sütő 
vásárlására, a mosdók és az iroda festésé-
re, a könyvtár polcrendszerének kialakítá-
sára.   

Mivel 2018 januárjától iskolánk valamennyi 
tanulója és pedagógusa részt vett az EFOP 
pályázat programjain ezért e pályázathoz a 
programok szervezésén felül eszközbeszer-
zés is társult. A következő eszközök beszer-
zése valósult meg a pályázat jóvoltából: 

Kaptunk egy fémvázas színpadot, melynek 
végleges helyén történő összeszerelése 
még folyamatban van. Néptáncos ruhákat 
varrattunk, 1.600.000 Ft értékben. 

Hangosító berendezés beszerelésére került 
sor a tornaterembe, mely lehetővé teszi az 
ünnepségek jó minőségben történő hango-
sítását.Vásároltunk egy 2 lépcsős énekkari 

pódiumot. Beszerzésre került a tornate-

rem parkettavédő szőnyege, mely rendez-
vények előtt kerül lerakásra. 

Focikapukra hálókat, 4 db pingpong asztalt 
és 3 db CD-s magnót is pályázat útján tud-
tunk beszerezni. 

„A Kecskédi Általános Iskolásokért Alapít-

vány” még ebben az évben megvásárolta 

az új udvari játékot 1.400.000 Ft értékben. 

A játék felállítását különböző munkálatok 

előzték meg: földmunkák, kőzúzalék lera-

kása, betonozás, majd a játék felállítása 

után a gumitégla lerakása. Így az udvari 

játék bekerülési költsége összesen: 

2.461.843 Ft volt  

Szintén az alapítvány vásárolta meg az ud-
var hátsó felében elhelyezett lemezgarázst 

300.000 Ft értékben. A lemezgarázs vásár-
lására azért került sor, mert az iskolafelújí-
tás részeként elvégezték a padlás szigetelé-
sét is, ezért a korábban ott tárolt eszközök-
nek új helyet kellett biztosítani.   

Az iskolafelújítási munkálat, valamint az 
udvari játék felállításával járó gépi munká-
latok elvégzése után szükségessé vált a 
tereprendezés. Ezért került sor 2020 au-
gusztusában az udvar füvesítésére 
(480.000 Ft), melynek a költségeit szintén 
„A Kecskédi Általános Iskolásokért Alapít-
vány” fedezte.  

Kecskéd Község Önkormányzata 2017-ben 
energetikai korszerűsítésre benyújtott 
nyertes pályázata biztosította az intéz-
ménynek azt a 160 millió Ft-ot, amelyből 
megújult, megszépült az iskola kívülről-
belülről. 

 A pályázat adott lehetőséget arra, hogy  

• az épület minden ablakát jó minőségű, 

hőszigetelt műanyag ablakra cseréljék 

• a felújítással párhuzamosan az épület 

akadálymentesítésére is sor került 

• egy magas színvonalú fűtéskorszerűsí-
tésre került sor, mely a legmodernebb ka-
zánok beszerelését jelentette, 

• az épület a padlás irányából is le lett 

szigetelve 

• a tornaterem födémszerkezete új szi-

getelést kapott 

valamint az energiahatékonyság biztosítása 
érdekében a teljes épület külső hőszigete-
lésére, majd festésére, színezésére került 
sor. 

Nagy öröm mindannyiunk számára, hogy 
egy megújult, szép küllemű iskolába járha-
tunk. Ez a beruházás a helyi iskolai közös-

ség életminőségének a javítását, a fogyaté-
kossággal élő emberek esélyegyenlőségé-
nek a biztosítását is szolgálja.  

Szeretném az intézmény vezetőjeként a 
tantestület, a tanulóifjúság és rajtuk ke-
resztül a szülők köszönetét kifejezni min-
denkinek, akik valamilyen módon segí-
tették ennek a pályázatnak a megvalósulá-
sát. Kü lö n kö szö netemet fejezem ki Kecs-
ke d kö zse g pölgá rmestere nek, Grü ber 
Zöltá n ü rnák á pá lyá záttál e s á kivitele-
ze ssel kápcsölátbán ve gzett münká já e rt. 

A felújítás átadására 2020. szeptember 18
-án került sor. Az átadási ünnepség a Covid 
járvány miatt igen szűk körben valósult 
meg. Az átadási ünnepséget megtisztelte 
Czunyiné dr. Bertalan Judit országgyűlési 
képviselő asszony, Popovics György úr, 
Komárom-Esztergom Megye Közgyűlése 
elnöke, Vereckei Judit, a Tatabányai Tan-
kerületi Központ igazgatója, Grúber Zoltán 
úr, Kecskéd község polgármestere és a 
kivitelezőket képviselő Zink Ferenc úr. 

2020/2021-es tanév  

2020 szeptemberétől folytatódott a fűtés-

korszerűsítés, pontosabban a radiátorok 
cseréje. A korábban megvalósított energe-
tikai korszerűsítés pályázat költségvetése 
már nem tette lehetővé a radiátorok cseré-
jét is. Így iskolánk rendelkezett egy nagyon 
modern, korszerű kazánnal és a hozzá tar-
tozó elektronikával, a tantermekben pedig 
a régi csőrendszer és a hozzá kapcsolódó 
öntöttvas illetve lemezradiátorok voltak. 
Ezt a hiányt pótolta ki a fenntartó. A Tata-
bányai Tankerületi Központ finanszírozta a 
kb. 100 db radiátornak és a hozzá kapcso-
lódó csőrendszernek a cseréjét. Ezáltal a 
fűtéskorszerűsítés 100 %-ban megvalósult. 
Minden helyiségbe egyforma, külön-külön 
szabályozható radiátorok kerültek. A torna-
terembe pedig légbefúvásos fűtésrend-
szert alakítottak ki a radiátorok helyett. 

Szintén a Tatabányai Tankerületi Központ 
költségvetésből tudtuk finanszírozni az 
informatika teremben lévő forgószékek 
cseréjét.  
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Az informatika terem számítógépparkját 
már korábban teljes egészében lecserélte a 
fenntartó a legmodernebb és korszerű szá-
mítógépekre. Így minden tanuló azonos 
eséllyel tanulhat az informatika és egyéb 
tanórákon.  

2020 tavaszán „A Kecskédi Általános Iskolá-
sokért  

Alapítvány” kuratóriuma úgy döntött, hogy 
készíttet egy emlékfát, mely a kecskédi is-
kolában a 15 évnél több évet tanító peda-
gógusoknak állít emléket. Az emlékfalon az 
iskola alapításától kezdődően felsorolásra 
kerültek az iskolaigazgatók és Grúber 
György igazgató munkásságától kezdődően 
pedig az iskolánkban tanító pedagógusok. 
Az emlékfa 2020 novemberében került el-
helyezésre a nevelői szoba bejáratánál. 
Ehhez kapcsolódóan még régi és az új isko-
lát ábrázoló fényképek is elhelyezésre ke-
rültek.  Ennek költségeit, 105.845 Ft-ot az 
iskola alapítványa fedezte. 

2021 tavaszára várható, hogy a KONTÉNER 
TANTEREM engedélyeztetési eljárásának 
lezajlása után az iskola udvarában elhelye-
zésre kerül egy konténer terem, melynek 
anyagi fedezetét a Tatabányai Tankerületi 

Központ fedezi.  

Kecskéd Község Önkormányzata felvállalta, 
hogy elkészítteti a konténer terem aljzatát, 
melyet ezúton is tisztelettel megköszönünk. 

Reményeink szerint 2021. szeptemberétől 
már használatba vehetik a tanulók az újon-
nan kialakított konténer tantermet! 

Kedves Kecskédi Lakosok! 

Bízom abban, hogy a kecskédi iskola a Tatabányai Tankerületi Központ (mint fenntartó), Kecskéd Község Önkormányzata és 
a kecskédi lakosok együttes támogatása révén tovább tud fejlődni, bővülni, szépülni a kor igényeinak megfelelően, hogy a 
tanulók egy korszerű, jól felszerelt, a 21. század igényeinek megfelelő intézményben tanulhassanak és életre szóló diák-
élményekkel gazdagodhassanak. 

A nők 40 éves szolgálati idő után járó kedvezményes öregségi nyugdíjazásának lehetőségével élve 2021. július 4-től nyugdí-
jas leszek. 

Ezúton is megköszönöm a kecskédi lakosoknak a jó együttműködést, a tanulóifjúság és az iskola iránt az intézményekkel és 
a szülőkkel való jó kapcsolat kialakítására. Bízom abban, hogy hozzájárultam a kecskédi iskola jó hírnevének öregbítéséhez. 

 

Tisztelettel és köszönettel:     

dr. Karácsonyiné Handl Mária 

A kialakított nagyterem A kettéválasztott terem 



4 Kecskédi Új Tükör Május 

 

A covid járvány és a digitális oktatás hatása a családokra 

Szülői tapasztatok a covid járvány alatt 

A koronavírus járvány első hullámában a szülő-
ket is váratlanul érte a hirtelen bezárás, többek 
között az iskola bezárása, illetve a távoktatásra 
való átállás. 2020. március 16-tól a pedagógu-
soknak, gyerekeknek és szülőknek is teljes átál-
lás, átszervezés vált szükségessé az élet minden 
területén.  
Alsó tagozatos tanuló szülőjeként nagyon pozitív 
tapasztalatom van a Kecskédi Német Nemzetisé-
gi Általános Iskolában történt intézkedésekről, a 
március 13-án történt kormányzati bejelentés 
után március 16-ára már kész tervezet volt a 
távoktatást illetően. 
Nagyfokú együttműködésre volt szükség a peda-
gógus- tanuló – szülő háromszögben, amit azt 
gondolom, hogy sikeresen teljesítettünk. 
Az iskola részéről minden támogatás adott volt. 
A járvány 2020. tavaszi , illetve a 2020. őszi, illet-
ve a 2021. tavaszi hullámában a szülők részéről 

is nagyfokú szervezésre volt szükség. 2020. tava-
szán a családok nagy része home office munka-
végzés mellett otthon tartózkodott, így a gyer-
mekfelügyelet kérdése megoldott volt. 2021-ben 
ez már kevésbé jellemző, a szülők nagyrészt 
dolgoznak, kevés munkahelyen tudtak elrendelni 
home office munkavégzést, a gazdaságnak és 
szolgáltatásoknak ilyen hosszú időre nem szabad 
leállniuk. Itt szembesültünk azzal, hogy ezentúl a 
gyerekfelügyeletet másképp kell megoldani, 
vagy hirtelen önállóságra kellett késztetni gyer-
mekünket. Ez megint új kihívás elé állította a 
gyermek-szülő párost minden előnyével és hát-
rányával. 

• „ nem jó az internet, nem tudok csatla-
kozni” 

• „ nem találom a linket, Anya segíts” 

• „nem tudom feltölteni a házi feladatot” 

• „elment a hang, nem hallottam semmit 
az órán” 

• és hasonló mondatok.  

Ez utólag mosolyra inspirál minket, de adott 
helyzetben bizony nehéz volt. Minden szülő arra 
törekedett, hogy gyermekét a kialakult helyzet 
miatt ne érje hátrány, tudjon haladni a tan-
anyaggal.  
Ami a gyerekeknek pozitívum ebben a nagy önál-
lóságban, az persze a szülőnek hátrány. 
A házi feladatok elkészítése többször kitolódik 
estére, amikor már a szülő otthon van, és jönnek 
a kifogások, például: „ egész nap nem volt rá 
idő” , „nem tudtam megnyitni” és társai. A digi-
tális oktatásban a szülőkre is nagyobb teher 
hárul, több energia- és időbefektetéssel tudjuk 
segíteni gyermekeinket a normál, osztálytermi 
oktatással szemben. 

 

Egy kisiskolás vallomása a covid járványról 

Hogy éltem meg az karantént és az online oktatást? 

Voltak könnyebb napok és voltak nehezebbek. Érzé-

keltem mekkora a súlya ennek az egésznek, de a kül-

világnak nem mutattam. Az online oktatást nagyon jól 

viseltem. Minden feladattal elkészültem délelőtt és a 

délutánom szabad volt. Barátokkal nem találkoztam. 

Sok időt töltöttem a családommal, rokonokkal. Nagy-

szülőknek sokat segítettem. Nagyon figyeltem min-

denkire körülöttem. De úgy gondolom, hogy akár-

mennyire is figyelünk, elkaphatjuk a vírust. Valakinek 

vannak tünetei, valakinek nincsenek. Nekem sikerült 

elkapnom a covidot decemberben. Rettenetes idő-

szak volt, nagyon nehezen viseltem. Az ünnepek sem 

voltak a megszokottak. Nem ült össze a család, ahogy 

az nálunk szokássá vált. Szünetek után a suliban szi-

gorú szabályokkal mehettünk csak vissza. Egyeseknek 

nehéz volt, másoknak könnyebb. Voltak, akik nem 

foglalkoztak a szabályokkal és nem tartották be. 

Őszintén szólva én jobban örültem volna, ha mara-

dunk itthon és online oktatás marad. Sokkal biztonsá-

gosabbá és könnyebbé tette a mindennapokat. 

Hogyan élem meg én az online tanulást?  

Egy gimnazista gondolatai a covid járvánnyal 
kapcsolatban 

 

Az online oktatás számomra előnyöket és hátrá-
nyokat is egyaránt nyújt. Én személy szerint 
jobban szeretek itthonról tanulni. Az időmet is 
jobban be tudom osztani, illetve sok időt spóro-
lok meg az utazás kihagyása miatt. Persze van 
ezek ellenére negatív oldala is az itthonról tanu-
lásnak. Például nem tudunk a tanároktól közvet-
lenül, szemtől szemben kérdéseket feltenni az 

adott témát illetően, továbbá iskolatársainktól 
sem tudunk rögtön segítséget kérni, amit az isko-
lában könnyen megoldottunk szünetekben, két 
tanóra között. Sok tényező is okoz nekünk prob-
lémát. Itt leginkább a tanulást segítő eszközökre 
gondolok (asztali gép, laptop, tablet, telefon stb.). 
Nagyon sokszor van, hogy valaki azért nem tud 
az órákra becsatlakozni, mert valami probléma 
van az eszközével. Ha valaki azt kérdezné tőlem, 
hogy visszamennék-e a gimnáziumba, vagy ma-
radnék itthon, nem tudnék pontos választ adni. 
Visszamennék igen, mert hiányoznak a barátok, 
a szórakozások, a személyes kontaktus egymás-
sal és a tanárokkal. A másik véglet, hogy nem 

mennék vissza. Mióta itthon vagyok, több időm 
van másra, kevésbé fáradok el. Nyilván így az 
itthoni tanulás miatt nehezebb lesz megírnunk az 
év végi dolgozatokat. Sok tananyagot nem olyan 
alapossággal kapunk meg, és nem úgy tanulunk, 
mint eddig. Talán mondhatom, hogy most sokkal 
jobban rajtunk, diákokon áll, hogy milyenek 
lesznek a dolgozatok, vizsgák, érettségik, mert 
most még inkább magunkra vagyunk utalva, 
hogy ki mennyit képes az asztala fölött görnyed-
ni és megtanulni, értelmezni az anyagot, míg az 
iskolában a tanárok mondhatni a „szánkba rág-
ták” a tananyagot. 

Hallgatóként a turizmusban a COVID 
alatt 

Az elmúlt egy év kihívásokkal, nehézségekkel és 
új dolgokkal volt teli. Feltehető a kérdés, hogy 
milyennek éltem meg ezt az időszakot egy olyan 
szektor hallgatójaként, amely jelenleg egy soha 
eddig még nem látott visszaesésen megy keresz-
tül. Az utazási irodák elestek bevételeiktől, az 
éttermek és a szállodák bezártak, légitársaságok 
mentek csődbe és repülőterek kerültek a teljes 
bezárás közelébe. A helyzet siralmas. Úgy gon-
dolom, hogy nekünk, még csak félig képzett ide-
genforgalmi szakembereknek most a legfonto-
sabb a motiváció és a hit fenntartása.  

Az első hullámban, még a köznevelési és a köz-
oktatási intézmények bezárása előtt az egyetemek 
már átálltak a távoktatásra. Teljes tanácstalanság 
és tudatlanság uralkodott bennünk, hallgatókban. 
Emlékszem, hogy a tavaly márciusi bejelentést 
követően nálunk egy napos rendkívüli rektori 
szünetet rendeltek el, és egy héttel előrébb hozták 

a tavaszi szünetet is. Hatalmas feladat volt az 
egyetem vezetőségének a több száz hallgató órá-
ját átvinni az online térbe. Microsoft Teams cso-
portok alakultak, majd szépen lassan, de elindult 
a távoktatás. Őszintén megvallva rémes volt, és 
én az egy év alatt soha sem szoktam meg igazán, 
csak alkalmazkodtam hozzá.  

A hallgatótársaimmal való kommunikáció teljes 
mértékben az online térbe szorult. 
Az egyetemi rendezvények mind-mind elmarad-
tak és szépen lassan a közösségi élet pezsgése 
elmúlt. A gimnáziumi évek alatt mindenkitől 
csak azt hallottam, hogy a legszebb évek azok az 
egyetemi évek. 2019 szeptemberében nagy remé-
nyekkel költöztem fel Budapestre, hogy meg-
kezdjem az egyetemi éveimet az új közösségben, 
új kihívásokkal. Néhány hónap elteltével az egé-
szet fel kellett adni, be sem léphettünk az egye-
tem épületébe. Egyik pillanatról a másikra min-
denkinek haza kellett költöznie és a csoporttár-
sakkal elszórva éltük tovább a mindennapokat az 

ország különböző pontjain személyes kapcsolat 
nélkül.  

Összességében vannak olyanok akik a távoktatás 
oldalán állnak, én egyöntetűen a másik oldalon. 
Lehet a technika bármilyen fejlett, lehet bármi-
lyen jó minőségű online órát tartani a személyes 
kontakt és az interakció hiánya miatt személyte-
lenné válnak a tanórák. 
Bízom benne, hogy hamarosan elérjük az alagút 
végét, végre felébredünk ebből a rémálomból és 
szeptembertől újra az egyetem falain belül foly-
tathatjuk tanulmányaink hátralevő részét. Hiszem 
azt, hogy a turizmus hamarosan újra dübörögni 
fog, és mi friss diplomás idegenforgalmisok is 
hozzá tudunk járulni a 2019-ben elért számok 

további növekedéséhez. 

Szommer Ákos  
másodéves, turizmus-vendéglátás szakos  

hallgató  
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Időseink és a járvány 

 

Valamikor 2020. elején még mindenki 
boldogan, mit sem sejtve élte az életét 
a maga szokásos ritmusában, a megszokott 
módon. Bátran ölelhették egymást az embe-
rek, nagyszülők, unokák jöhettek-mehettek 
egymáshoz felhőtlenül. Akinek esetleg kül-
földön lakik családja, ha már régen látta, vett 
egy jegyet, és minden feltétel nélkül repülhe-
tett, vonatozhatott, hogy mielőbb viszontlát-
hassák egymást. Akinek pedig helyben van 
szerencséje családjához, bármikor berohan-
tak a Nagymamához egy ebédre, vacsorára, 
és mindegy volt, hogy mikor álltak fel az 
asztaltól. Ezek voltak a világ legtermészete-
sebb napjai.  

Nem sok idő elteltével, 2020. március 
közepe táján jött egy hirtelen fordulat, 
szinte futó tűzként értesült mindenki 
a COVID 19-cel kapcsolatban. Ettől 
kezdve mindenkinek megváltozott az életvi-
tele. Gyermekek, fiatalok, idősebbek, idő-
sek, mind-mind másként élik meg minden-
napjaikat.  

A felsoroltak közül szeretném itt az időseket 

kiragadni, hogy bizony nekik van talán a 

legkevesebb tennivalójuk, de mégis nekik 

esik igazán rosszul ez az állapot. Hosz-

szú már nekik ez az időszak, mivel sok csele-

kedet, lehetőség pillanatnyilag megszűnt az 

életükben. Hiszen mást sem hallanak, mint: 

„Maradj otthon, majd bevásárolok!” „Ne 

menj a szentmisére, nézd otthon a televízió-

ban!” „Ne várd az unokákat, most jobb, ha 

nem jönnek, ne hogy megfertőzzenek!” – 

Ilyen és még sok hasonló figyelmeztetést 

kapnak szegények. Ők pedig próbálnak bele-

törődni sorsukba, ami azonban egyre na-

gyobb nyomot hagy lelkükben, mert úgy 

érzik, mind inkább eltávolodnak egy-

mástól, beszűkül az életük. 

Hiányoznak a szomszédok, a közelben lakók-

kal való találkozások is.  Mi maradt még ne-

kik? Várják a telefont, hogy megszólaljon, 

vagy éppen kíváncsian tekingetnek ki az ab-

lakon, hátha látnak valakit, de az elhajtó 

autókon kívül nem észlelhető semmi. Köz-

ben várják az ebédet, amit a Szociális Szolgá-

lat ideszállít a számukra. Aztán marad a tele-

vízió, vagy az újság, amivel próbálják magu-

kat lekötni. Vannak persze néhányan, akik el 

tudják magukat foglalni: főznek, sütnek 

gyermekeiknek, unokáiknak és epedve vár-

ják őket, hogy vigyék el az ebédet, mert ak-

kor legalább 2 méterről láthatják őket egy 

pár percre.  A távolabb, vagy esetleg külföl-

dön élő hozzátartozókkal – hála a jól fejlett 

technikának – telefonon, SKYP-on tartják a 

kapcsolatot, ami szintén egy fontos program 

az itt maradt idős szülőknek, hiszen már 

nagyon várják a személyes találkozást.  

Ezért is várta az idősebb korosztály 

annyira, hogy oltakozhassanak, ami itt 

Kecskéden igen is, nagyon jó ütemben 

halad és ezt ezúton is szeretnénk a 

háziorvosi szolgálatunknak megkö-

szönni.  

Végezetül, reménykedve várja mindenki, 
hogy végre visszajöjjön a régi idő és szaba-
don ölelhessük, érinthessük meg közelről 
szeretteinket! 

Depnerné Nekernusz  Borbála 

Múltidéző 

Biztosan sokan emlékeznek még a Pintér házaspárra, akiknek hivatástudata meghatározta Kecskéd kulturális életét. Szeret-
nénk, ha a mai generációnak is lenne kit, kiket példaképnek tekinteni, akik hivatásuknak szentelték életüket. Sajnos a mai 
felgyorsult világban nem mindig sikerül ilyen mértékű küldetéstudattal élni, de legalább adjunk magunknak egy esélyt, hogy 
valami hasonlót létrehozzunk. 

Forrás: Dolgozók Lapja 1983. május 26 
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„Ha emlegettek, köztetek leszek, 

De fáj, ha látom könnyetek. Ha 

Rám gondoltok, mosolyogjatok, 

Mert én már Istennél vagyok!” 

Volt egyszer egy tánctanárunk……. 

Már 10 év eltelt, hogy örökre itt hagyott 

minket szeretett tánctanárunk Virág Miklós-

né, Irma néni. 

2011. február elején kaptuk a szomorú hírt, 
hogy az Irma néni meghalt. Az első meg-
döbbenés után sokunk szívét mély fájdalom 
járta át. Majd ahogy kezdtük felfogni a fel-
foghatatlant előjöttek a régi szép emlékek. 
Az első találkozások kis iskolásként a tánc-
iskolában ahol megtanította nekünk a tánc 
alapjait. S jöttek az első néptánc próbák, 
ahol mindenkit a helyén kezelt, nem kivéte-
lezett, a tudást elismerte, de nem engedte, 
hogy visszaéljenek vele. Majd jöttek a sze-
replések, turnék, amikre mindig nagyon 

készültünk,és készült Ő is. Hisz mindig bi-
zonyítani akart, saját magának, a közönség-
nek, s talán a tanítványainak is. Irma néni 
több volt nekünk, mint egy tánctanár, min-
dig meghallgatta a problémáinkat, miket 
sokszor együtt beszéltünk meg. Volt mikor 
még éjfélkor is beszélgettünk, s ha kellett 
lelket öntött egyesekbe, s ha kellett bizony 
nagyon keményen leszidott minket, de soha 
nem váltunk el haraggal. Sok-sok szép él-
ményben volt részünk, együtt bejártuk szép 
hazánk minden tájegységét. Majd külföldön 
is bemutathatta a tánccsoport a tudását amit 
Tőle kaptunk. Nem szabad elfelejteni az Ő 
munkájának zavartalanságát biztosító PIN-
TÉR házaspár munkáját. Miután abbahagyta 

a tanítást sem szakadtunk el Tőle. Telefonon 
vagy személyesen tartottuk a kapcsola-
tot.2009 karácsonya előtt meglátogattuk a 
lakásán és átadunk a részére egy CD leját-
szót, s a tánccsoport szerepléseiről egy válo-
gatást, valamint az addig fellelt fényképek-
ről egy CD-t. Könnybe lábadt szemekkel 
vette át ajándékunkat s csak annyi tudott 
mondani: „-Köszönöm gyerekek!” 

Mi köszönjük azt a sok-sok szeretetet, él-

ményt, amit az Irma nénitől kaptunk. 

Drága IRMA NÉNI, a kecskédi táncos tanít-

ványai soha nem felejtik el. Emlékét örökre 

megőrizzük. 
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NÉHÁNY GONDO-

LAT A SZELEKTÍV 

HULLADÉKGYŰJ-

TÉSRŐL 
OKTÓBER 19, 2015  

ÍRTA: SZUHI  ATTILA  

Gyűjtjük-gyűjtjük a hulladékot sze-

lektíven, már két-három szemetes 

edény a konyhában, külön doboz a 

papíroknak a kamrában, visszük le a 

szelektív gyűjtőbe hétről-hétre. De 

vajon tudjuk-e, hogy hová kerülnek, 

és hogyan hasznosulnak újra a sze-

lektíven gyűjtött és válogatott hulla-

dékok? 

A szelektív gyűjtés fontossága és a 

hulladék feldolgozása 

A szelektív hulladékgyűjtés fontos-

ságára ma már talán nem kell fel-

hívni a lakosság figyelmét, hiszen 

egyre többen tartják fontosnak a 

hulladékgyűjtésnek ezt a módját. 

Természetesen még jobb lenne, ha 

arra törekednénk, hogy kevesebb 

hulladék keletkezzen a háztartása-

inkban, de ez egy másik téma, ezért 

most ezt nem részletezzük. 

A szelektíven gyűjtött hulladékok 

aztán hulladékhasznosításra (vagy 

recycling – angol szóval) kerülnek, 

vagyis az adott hulladék újra nyers-

anyag, ún. másodnyersanyag lesz, 

és akár teljesen meg is változhat 

annak eredeti funkciója (mint ahogy 

pillepalackból később pulóver lehet, 

vagy gumiabroncsból játszótér borí-

tása). A leggyakrabban gyűjtött és 

újrahasznosított hulladékok: az 

üveg, a műanyagok, a papír és a 

fém, melyek újrahasznosítása is 

különböző módokon történik. Az 

újrahasznosítás egyik nagy előnye, 

hogy nincs szükség eredeti nyers-

anyagokra, bár a hulladék feldolgo-

zása is jár némi szennyezéssel. 

Ma Magyarországon mindenféle 

hulladék újrahasznosítása történik, 

amelyekhez hulladékkezelő és hul-

ladékfeldolgozó rendszerek sokasá-

ga készül, amelyekkel hatékonyab-

bá válik a hulladékok feldolgozása. 

Ilyenek a különféle hulladékaprító 

gépek, darálók, présgépek, bálázók. 

A műanyag hulladékok feldolgozása 

ölt talán legnagyobb méretet Ma-

gyarországon is és világszerte is, 

hiszen a műanyagok könnyen újra-

hasznosíthatók és nagyon sokféle 

termék alapanyaga lehet a szelektí-

ven gyűjtött műanyag. Kína egy 

nagy műanyag-újrahasznosító or-

szág, ott leginkább a textiliparban 

hasznosítják újra az összegyűjtött 

műanyagokat. 

Az üveg újrahasznosítása hazánk-

ban kettős, egyrészt a színes üve-

geket nem Magyarországon, hanem 

külföldön hasznosítják újra, míg a 

fehér üvegből Orosházán készülnek 

újra üvegek. 

Kiemelt jelentőségű a zöld hulladék 

komposztálása, újrahasznosítása is, 

hiszen ezek teljesen feleslegesen 

terhelik a kommunális hulladéklera-

kókat, amikor nagy hasznot hozhat-

nak a mezőgazdaságnak, ha kom-

posztáljuk őket. 

A fémek újrahasznosítása is megol-

dott hazánkban, a legértékesebb 

nyersanyagok, akár az alumínium-

ról, akár a vasról legyen szó. Ezek-

ből vagy végtermékek készülnek, 

vagy alapanyagok olyan iparágak 

részére, mint az autóipar például. 

Világszerte nagy gondot okoz a 

használt gumiabroncsok újrahasz-

nosítása, hiszen igen nagy mennyi-

ségben keletkezik, egy év alatt több 

millió tonna gumiabroncs-hulladék, 

mely mind tárolását, mind újrahasz-

nosítását tekintve igen nagy problé-

ma. Ugyan próbálkozások és gya-

korlati megvalósulások is vannak 

újrahasznosítására, de áttörő meg-

oldást még nem sikerült elérni ezzel 

kapcsolatban. Egyik lehetséges 

megoldás a játszóterek burkolatá-

hoz való felhasználás vagy az útala-

pokba történő bedarálás (például 

autópályákhoz), de a kerti felhasz-

nálás – valljuk be – nem fog áttörést 

hozni, bármennyi ilyen példa is jele-

nik meg az interneten. 

A gumiabroncsok mellett ma már 

nagyon sok elektronikai hulladék 

keletkezésével is számolnunk kell, 

hiszen ahogy elavulnak a gépeink, 

háztartásai elektronikai berendezé-

seink, úgy kerülnek egyre-másra a 

szemétbe. Ezeket alkatrészekre 

bontva tudják csak újrahasznosíta-

ni, tehát itt egy nagy megoldandó 

kérdés a bontás, melyhez az apró 

részek miatt a legtöbbször emberi 

kezek szükségeltetnek. Az apró ré-

szekből aztán újra alkatrészek ké-

szülnek elsősorban. 

A szelektív hulladékgyűjtés fontos-

sága 

Érdekes, de még mindig sokan 

nem tudják, hogyan kell szelektí-

ven gyűjteni a hulladékot, csak 

fogják és bedobálják a gyűjtőkbe 

a szemetet. Sokszor látni, hogy 

még azt sem olvassák el az em-

berek, hogy melyik dobozba mit 

kell tenni, csak fogják és bele-

szórják. Gondolják, majd valaki 

úgyis kiválogatja. 

PONTOSAN HOGY IS VAN AKKOR? 

Magyarországon az alábbi színekkel 

jelölt kukákkal találkozhatunk: sárga, 

zöld, fehér, szürke és kék. A kék színű 

tárolóba a papírhulladékot kell tenni, a 

sárga és a szürke tartályokba 2011-től a 

műanyag és a fém hulladékot vegyesen 

lehet dobni, a zöldbe a színes üveg, de a 

fehér színűbe csak és kizárólag fehér 

üveg dobható. Azokat, amiket együtt is 

lehet gyűjteni, a raktárakban valóban 

szétválogatják, de ez nem jogosíthat fel 

embereket arra, hogy mindent össze-

vissza dobáljanak. Már szá-

mos hírportál és blog oldal foglalkozott 

a problémával, de sokan mégsem vesz-

nek tudomást a szabályokról. 

http://bestmachinery.hu/hulladek-feldolgozasa
http://bestmachinery.hu/hulladek-feldolgozasa
https://hir-portal.hu/
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Mit lehet dobni a papíros (kék) gyűjtőbe? 
• újságok 
• füzetek 
• könyvek, telefonkönyvek 
• hullámpapírok, csomagolópapírok 
• kartondobozok, 
• kiöblített és laposra taposott italos Tetrapack dobozok 
Élelmiszerrel vagy egyéb más módon szennyezett papírokat nem szabad bedobni (zsebkendő, piz-
zás doboz, szalvéta, stb.) 
 
Mit lehet dobni a műanyag (sárga) és fém (szürke) gyűjtőbe? 
• üdítős és ásványvizes PET palackok 
• kiöblített háztartási flakonok és azok lecsavart kupakjai 
• háztartásban előforduló tiszta fóliák (szatyrok, tasakok, csomagoló fóliák) 
• csomagolóanyagok (PP, PE, HDPE jelzésűek) 
• kimosott tejes, joghurtos poharak 
• margarinos és háztartási vegyi anyagot tartalmazó flakonok 
• háztartási fémhulladékok, pl. evőeszközök 
• fémdobozok (üdítős, sörös, konzerves dobozok) 
A bedobott műanyag és fém hulladékokat alaposan mossuk el, és kerüljük a hungarocell és elekt-
romos eszközök (pl.: magnó), vagy egyéb műanyagnak ítélt tárgyak bedobását. 

 Magyarországon a használt sütőolaj szelektív gyűjtésé-
nek aránya nagyon alacsony szintű, bár már indultak 
kezdeményezések a használt sütőolaj és sütőzsiradék 
begyűjtésére. Az összegyűlt sütőolajból bioetanolt ké-
szítenek, míg a szűrés utáni zaccot biogázüzemekben 
hasznosítják újra. Nagy szükség lenne ezekre a rendsze-
rekre, hiszen a vendéglátóhelyek, a főzőkonyhák és a 
háztartások felhasználása alapján az egy főre jutó hasz-
nált sütőolaj mennyisége évente csaknem 14 kilo-
gramm. A használt sütőolajnak környezetkárosító hatá-
sa van: az élővizekbe kerülve szétterül a felszínen, ezál-
tal gátolja a víz oxigénellátását, akadályozva a vízi élő-
lények anyagcsere-folyamatait és rontva életfeltételei-
ket.  A talajba kerülve súlyosan károsítja a talajflórát, 
terméketlenné téve a talajt, eltüzelve pedig rákkeltő 
füstöt bocsát ki.  Egyetlen liter használt sütőolaj egy-
millió liter ivóvizet tesz fogyasztásra alkalmatlanná. A 
használt sütőolaj és sütő zsiradék óriási károkat okoz a 

környezetbe jutva: a lefolyóba öntve megtapad, és lehűl-
ve szappanszerű lerakódást okoz a csatornahálózatban, 
szűkítve az áteresztő képességét, hosszabb távon dugu-

lást is okozhat. A szennyvíz más összetevőivel kevered-
ve kénessav keletkezik, amely a csatornarendszer fém- 
és betonelemeit is kikezdi, csökkentve ezáltal a közmű-

vek élettartamát. Az olaj a szennyíztisztítóba kerülve 
rontja a tisztítómű technológiai hatásfokát, mivel nagy 
energiába kerül a kiszűrése.  

Házasságkötések Megérkeztem A kecskédi önkormányzat nevében 

sok boldogságot kívánunk azoknak 

a friss házasoknak, akik az elmúlt 

hónapokban kötötték össze életük 

fonalát. 

Sok szeretettel köszöntjük: 

Hosszú, boldog életet kívánunk! 

Forrás: HVG 

2021.03.12.  Csontos Tímea és 
Nikics Tamás  

 
 
2021.04.29.  Csernyi Priszcilla 

és Várkövi Roland Ákos 

Likerecz Anita és Németh Dávid  

kisfia:  Nimród 

 

Mózes Dóra és Eck Péter   

kislánya:  Zora 
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Kecskéd ahogy én látom 
 FOTÓPÁLYÁZAT  

EREDMÉNYHIRDETÉS 

2021 márciusában Kecskéd Község Ön-

kormányzata meghirdette a „Kecskéd 

ahogy én látom” című fotópályázatot, 

amelynek célja az volt, hogy a Kecské-

det szerető pályázók megmutassák, 

hogy hogyan látják a falut, ahol élnek, 

vagy éltek. 

A pályázati kiírás szándékosan nem tar-

talmazott instrukciókat arra vonatkozó-

an, hogy milyen stílusban, vagy irány-

zatban készüljenek a pályaművek. A fő 

szempont az volt, hogy ki mit emelne ki 

ebben a témában, így volt biztosított a 

pályázók anyagának sokszínűsége. 

 

A pályázók gyerek, ifi és felnőtt kategó-

riában nevezhettek, mindegyik kategóri-

ában maximum 3-3 fotóval. Összesen 

54 fő regisztrált a pályázat honlapján, 

melyből 42 pályázó adott le legalább 

egy pályaművet. Felnőtt kategóriában 

22 fő, ifi kategóriában 11 fő, míg gyerek 

kategóriában 9 fő adott le pályázatot. 

Összesen 117 fotó érkezett.  

 

A fotókat szakmai zsűri értékelte, mely-

nek tagjai Sramekné Csorba Zsuzsanna, 

Lőrik László, Maklári Gergő és Ruppert 

Tamás. A különdíjak nyerteseit kecské-

di műkedvelő, régóta fotózással foglal-

kozó fotósok választották ki: Jókuthy 

Zita, Perle Ildikó, Torma Lívia és Ru-

javec Gábor. A zsűri munkáját ezúton is 

köszönjük!  

A helyezetteknek járó oklevelet Grúber 

Zoltán polgármester adta át. 

Kecskéd Község Önkormányzata köszö-

netét fejezi ki a díjak felajánlásáért:  

Ruppert Tamásnak és Dörgő Gyulának 

a Rabbit Miner Kft tulajdonosainak, 

Zettisch Róbertnek a kártyapláza.hu 

tulajdonosának 

Pannon Fényképészkör Egyesületnek,  

Maklári Gergőnek és Lőrik Lászlónak. 

A legfiatalabb versenyző különdíját kö-

szönjük Sramekné Csorba Zsuzsanná-

nak. 

A kategóriánkénti különdíjakat Kecskéd 

Község Önkormányzata ajánlotta fel. 

Ezúton is gratulálunk minden pályázó-

nak, öröm volt látni, hogy mennyire 

színesnek és pezsgőnek látjátok közsé-

günk életét!  

 

A pályázat eredménye: 

Gyerek kategória 

1. helyezett: Bimbó Jeremi Enzó - 14 éves 

2. helyezett: Princz Panni - 12 éves 

3. helyezett: Wágner Botond - 8 éves 

Különdíj: Kaszányi Dorina - 14 éves 

Legfiatalabb versenyzőnek járó különdíj: 

Vida Richárd - 6 éves  

Felnőtt kategória 

1. helyezett: Wéber Tibor 

2. helyezett: Horváth Aurél 

3. helyezett: Kostyál Anna 

Különdíj: Geracsek Adrienn 

 

 

Ifi kategória 

1. helyezett: Hegyháti Nóra 

2. helyezett: László Lili 

3. helyezett: Macskás Gergő 

Különdíj: Kecskéd Községi Sportkör 

 

 

Felhívás a fotózás híveihez 
Értesítjük Kecskéd község lakóit, hogy a Művelődési Ház fotóklubot szervez. A fotóklub célja a fotográfia népszerűsítése, a 
vizuális kultúra értékeinek ápolása, fejlesztése, a helyi társadalmi események dokumentálása, az épített és természeti kör-
nyezet megörökítése, fényképészeti ismeretek oktatása, gyarapítása, a fotókultúra gyarapítása. Kirándulások, fotós tré-
ningek szervezése. 

További informáciő  Kaszányiné Ruppert Tímeától kérhető. 

Telefon: 06 30 462-6339 
E-mail: timea.ruppert@gmail.com 

Tisztelt Kecskédi Polgárok! 

A nemrég eredményesen lezajlott „Kecskéd ahogy én látom” fotópályázat képeit majd a község Facebook  

oldalán lehet megtekinteni. 
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Rujavec Gábor 

 

Kecskéd ahogy én 
látom 

 FOTÓPÁLYÁZAT  
nyertes képei 

Felnőtt kategória Ifi kategória Gyerek kategória 

1. helyezett 

2. helyezett 

3. helyezett 

1. helyezett 

1. helyezett 

 
2. helyezett 

 
2. helyezett 

3. helyezett 

3. helyezett 

 


